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Aan de leden van de Gemeenteraad, 
 
De beantwoording van de informatieve vragen inzake Programmabegroting 2021 ontving u van ons 
eerder. Hierbij ontvangt u de beantwoording van de na de deadline ontvangen vragen (deel 1). Op 
korte termijn volgt deel 2. 
 
 
Burgemeester en Wethouders van Maastricht, 
 
 
De Secretaris, De Burgemeester, 
 
R.E.C. Kleijnen. J.M. Penn-te Strake. 
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Beantwoording nagekomen informatieve vragen 
Programmabegroting 2021 (deel 1) 

 
Hoofdstuk 1 Beleidsbegroting 
    

Vraagnr. 7.001 

Pagina 7 
Fractie LPM 

Vraag Hebben we ook minder geld uitgegeven door de corona, hoeveel is dat bedrag? 

Antwoord Graag verwijs ik u naar de Bestuursrapportage 2020. Daarin zijn de meerkosten, de 
gederfde inkomsten en de minderkosten vermeld. Buiten de extra uitkering van de 
algemene uitkering zijn in de kolom “waarvan Coronakosten” de voordelige 
bedragen de minderkosten. Bijvoorbeeld minder geldgaring van parkeermeters of 
minder kosten als gevolg van minder evenementen e.d. Het voorlopig ingeschatte 
bedrag aan minderkosten is ruim €1 mln. 

    

Hoofdstuk 2 Programmaplan 
    

Programma 1 Veiligheid 
    

Vraagnr. 18.001 

Pagina 18 

Fractie LPM 

Vraag Schema’s met indicatoren. Die zeggen weinig. Kan in de volgende begrotingen 
deze vergezeld gaan met een tekst die de situatie/toestand uitlegt vergezeld met 
absolute cijfers? Onze misdaadcijfers zijn boven het landelijk gemiddelde, wat is de 
oorzaak en wat gaat u er aan doen? 

Antwoord 
 
Deze vraag heeft betrekking op de tabel met de BBV-indicatoren. Zoals onder deze tabel is 
aangegeven staan in deze tabel wettelijk verplichte indicatoren die elke gemeente in de begroting 
dient op te nemen.  
 
Vanuit ons lokale veiligheidsbeleid (MJP Veiligheid) heeft de raad Maastrichtse indicatoren 
vastgesteld die – zonder de landelijke indicatoren te kort te willen doen – beter aansluiten bij de 
Maastrichtse veiligheidssituatie. Dat Maastricht op diverse thema’s hoger scoort dan het gemiddelde 
van veel andere Nederlandse steden van vergelijkbare grootte is bekend. Wanneer een dergelijke 
vergelijking alleen op basis van kille cijfers wordt gemaakt, kan dit echter leiden tot verkeerde 
conclusies die het werken aan de veiligheid in Maastricht te kort doet. Er is immers geen enkele 
Nederlandse stad die een exact vergelijkbaar profiel heeft als Maastricht (centrumstad, 
monumentenstad, studentenstad, toeristische stad, grensstad). Dit profiel heeft invloed op de 
openbare orde en veiligheidssituatie in de stad, waarbij met name de grensligging er uitspringt. 
Cijfermatige vergelijkingen dienen dan ook altijd vanuit deze context bezien te worden.  
 
Om niettemin een beeld te geven van de scores van gemeenten die het Maastrichts profiel enigszins 
benaderen is hierna een vergelijking opgenomen met de gemeenten Nijmegen, ’s-Hertogenbosch, 
Groningen, Sittard-Geleen, Heerlen, Roermond en Venlo. 
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Ons gehele veiligheidsbeleid is per definitie gericht op het zo veilig mogelijk maken van Maastricht.  
    

Vraagnr. 20.001 

Pagina 20 

Fractie LPM 

Vraag U geeft aan geen invloed te hebben op een soort aantal delicten, waarom niet, 
immers als iets uit de hand loopt dan is er toch een voorafgaande geschiedenis en 
zit er toch al hulpverlening bovenop (meestal). Wat gebeurt met het feit met 
organisaties die hierbij betrokken zijn maar de ernst van de zaak niet op het netvlies 
hebben? Gaat u daarmee in gesprek? 

Antwoord Hiermee wordt bedoeld, dat wij – ongeacht welke inspanning wij leveren vanuit ons 
lokale veiligheidsbeleid – niet kunnen voorkomen dat er ergens in de stad 
bijvoorbeeld een moord of een zedenmisdrijf wordt gepleegd. Het is daarom 
onlogisch beleidsmatig een effectindicator te hanteren waarin dergelijke, niet door 
het lokale veiligheidsbeleid te beïnvloeden, delicten zijn opgenomen. Dit laat 
natuurlijk onverlet, dat daar waar wij signalen ontvangen dat er delict in 
voorbereiding is c.q. verwacht wordt, wij deze signalen direct aan de politie en 
andere daarvoor ingerichte instanties zullen doorgeven. Het door u naar voren 
gebrachte ‘feit’ herkennen wij niet als zodanig. Als u hier voorbeelden van heeft, 
vernemen we deze graag. 

    

Vraagnr. 21.001 

Pagina 21 

Fractie LPM 

Vraag De stad wordt al jarenlang geteistert door overlastsituaties. U bezuinigt op 
handhaving in de avond en nachturen op vrijdag en weekend. Bent u dan ook 
bereid om het niet helemaal uit de hand te laten lopen om geen nachtvergunningen 
meer te verstrekken want er zal toch ingespeeld moeten worden op minder 
handhaving?  

Antwoord De woorden ‘jarenlang geteisterd door overlastsituaties’ in de openingszin van uw 
vraag roept een beeld op waarvan het college zich nadrukkelijk distantieert. 
Natuurlijk kent Maastricht (evenals andere steden) overlastsituaties. Maar deze 
overlastsituaties zijn in het algemeen beheersbaar en onze aanpak hiervan levert 
positieve resultaten op. 
Wij zijn niet voornemens om geen nachtvergunningen meer te verstrekken. Vanuit 
overlastoogpunt is daar ook geen reden voor. De afgelopen twee jaar zijn géén 
meldingen meer ontvangen (bij politie en handhaving) waarbij sprake is van 
geweldsdelicten of andere noemenswaardige aantastingen van de openbare 
orde/veiligheid in relatie tot nachtzaken. Het door u gesuggereerde causaal verband 
kunnen wij niet herleiden. Ingrijpen op het huidig gevoerde beleid is dan ook niet 
aan de orde. 
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Vraagnr. 21.002 

Pagina 21 

Fractie LPM 

Vraag Waarom is overlast geen prioriteit van het college, waarom moet dat een probleem 
zijn dat steeds groter wordt en niet serieus wordt aangepakt? 

Antwoord Het voorkomen en bestrijden van (veiligheidsgerelateerde) overlast is wel degelijk 
een prioritair thema voor het college. Vanuit en conform de gehanteerde 
begrotingsuitgangspunten zijn bij de paragraaf ‘Uitvoering (collegebevoegdheden)’ 
voor 2021 enkele bijzonderheden bij thema’s genoemd die afwijken van de reeds 
ingezette reguliere aanpak. Dat hier overlast niet is genoemd, betekent dus niet dat 
de aanpak van (veiligheidsgerelateerde) overlast in 2021 geen prioriteit van het 
college is. Het college geeft uitvoering aan overlast conform de prioritering die de 
raad hieraan vanuit het Meerjarenprogramma Veiligheid Maastricht 2019-2022 heeft 
gegeven.   

    

Vraagnr. 21.003 

Pagina 21 

Fractie LPM 

Vraag Digitaal registers van opkopers van roerende goederen. Is er ook zo’n register van 
Massale aankoop van panden in een stad door een en dezelfde persoon? In het 
kader van de aanpak van ondermijning (die vreemd genoeg onvermeld blijft) wat 
doet u als iemand massaal veel panden in onze stad opkoopt? 

Antwoord Er is geen register voor de massale aankoop van panden. Het Kadaster is de enige 
plek waar bij de aankoop van onroerende goederen een registratie plaatsvindt. Dat 
betekent dat wij niet per definitie kunnen vaststellen of iemand ineens meerdere 
panden koopt. Feit is wel dat bij de aankoop van een pand dit altijd via een notaris 
loopt. De notaris heeft daarbij de verplichting om ongebruikelijke transacties te 
melden conform de Wet ter voorkoming van witwassen en financiering terrorisme 
(Wwft). Bij grootschalige aankoop van panden zal dan een melding komen bij de 
fiscale opsporingsdiensten (Financial Intelligence Unit). Hier zal indien daartoe 
aanleiding bestaat nader onderzoek plaatsvinden. De gemeente heeft hier geen 
taak en bevoegdheid in. Daar waar gemeente een signaal krijgt dat hiervan sprake 
is, wordt hier in samenwerking met de ketenpartners wel naar gekeken. 

    

Vraagnr. 21.004 

Pagina 21 

Fractie LPM 

Vraag Veiligheidsbeleving en handhaving. Het budget wordt gehalveerd. Welke soorten 
overlast wordt het meest op ingezet en op welke het minst? Kunt u met de helft van 
het budget nog wel de visie op een veilige stad waarmaken? 

Antwoord Vanuit het Meerjarenprogramma Veiligheid Maastricht 2019-2022 is het verbeteren 
van de veiligheidsbeleving één van de hoofddoelstellingen. Teneinde hieraan 
invulling te geven is een procesregisseur veiligheidsbeleving aangesteld, die vanuit 
de ‘Maastrichtse aanpak veiligheidsbeleving’ integraal en opgavegericht samen met 
de betrokken inwoners oplossingen zoekt voor gevoelde onveiligheids- en 
overlastsituaties. Die kunnen per situatie verschillen in aard en omvang.  
Maatwerk vanuit een multidisciplinaire aanpak is noodzakelijk. Aldus is deze 
aanpak ingezet in onder andere Wittevrouwenveld, Wyck en op Plein 1992, en 
meer recent in Limmel en de Havezathe.  
Het is evident dat de bezuiniging van 50% op het incidentele budget ter verbetering 
van de veiligheidsbeleving met zich meebrengt, dat op de ingezette aanpak nader 
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geprioriteerd dient te worden. De inzet wordt gefocust op de meest actuele en 
dringende casussen. Welke effecten dit heeft zal blijken bij de volgende meting 
(2021) van de Veiligheidsmonitor. 

    

Vraagnr. 22.001 

Pagina 22 

Fractie LPM 

Vraag Experiment gesloten coffeeshopsketen. Hoeveel coffeeshops hebben we op dit 
moment en hoeveel doen er mee? Wat is al voorbereid m.b.t. het gebruik van enkel 
geregistreerde wiettelers voor de coffeeshops? Welk effect hebben de 
bezuinigingen op dit experiment? Blijft het afnemend maximumstelsel voor 
coffeeshop- grow en headshops van kracht?  

Antwoord Maastricht heeft 14 coffeeshops, deze doen allemaal mee. Op dit moment loopt de 
voorbereidingsfase van het experiment waarin voorbereidingen worden getroffen 
om het experiment te kunnen starten in onze gemeente (aanpassen lokaal beleid 
en regelgeving, voorbereiding handhaving etc.). Het lokale stelsel van het 
afnemend maximum voor coffeeshops blijft hierbij gelden. Voor de kosten van het 
experiment wordt een financiële tegemoetkoming voor deelname aan het 
experiment verstrekt door de rijksoverheid. De bezuinigingen hebben dus geen 
effect op dit experiment.  
  
Voor smart-, head- en growshops is geen vergunningstelsel meer in de APV 
opgenomen. Van een hieraan verbonden afnemend maximumstelsel is geen 
sprake. 

    

Vraagnr. 22.002 

Pagina 22 

Fractie LPM 

Vraag Wat heeft u tot nu toe bereikt o.g.v. aanpak ondermijning? Worden hier ook 
notariskantoren bij betrokken die registergoederen transporteren die met witwassen 
te maken hebben? 

Antwoord De aanpak ondermijning richt zich op verschillende onderdelen: informatie, 
preventie en repressie. Dit doen we niet alleen. We zoeken actief de samenwerking 
op met ketenpartners. We pakken georganiseerde criminaliteit (focus drugshandel, 
mensenhandel en witwassen) aan door te bouwen aan de verbetering van onze 
informatiepositie, het versterken van de integrale aanpak en het betrekken van de 
inwoners van onze stad bij de aanpak.  
 
In het kader van ‘weerbare samenleving’ en het ophalen van signalen uit de buurt 
(campagne #ONDERSCHAT) is het team Veiligheid samen met Handhaving OR en 
de wijkagent de wijk in gegaan om met inwoners het gesprek aan te gaan over 
ondermijnende criminaliteit. 
Wekelijks vindt afstemming plaats met de politie Basis Team Maastricht over 
signalen van ondermijning en het uitvoeren van controles. De afgelopen 12 
maanden zijn 20 casussen integraal in behandeling genomen (8 casussen hebben 
tot een aanpak hebben geleid, 5 zijn nog in onderzoek en bij de overige 7 was 
sprake van onvoldoende aanknopingspunten om door te pakken).  
 
In de lokale werkgroep ondermijning zijn de afgelopen 12 maanden 220 panden 
besproken op signalen ondermijning en waar nodig doorgezet voor een 
vervolgaanpak (Bibob, Sluiting 13b, controle Flexteam, ondermijningstafel, etc.).   
Er zijn 126 Bibob-onderzoeken in de afgelopen 12 maanden verricht ter voorkoming 
van facilitering en criminele beïnvloeding in kwetsbare branches. 
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Door middel van sluiting op grond van het Damoclesbeleid Lokalen en woningen 
zijn 30 panden in de afgelopen 12 maanden onttrokken aan het criminele 
drugscircuit. De afgelopen 12 maanden hebben we 93 zaken integraal bezocht met 
het Flexteam (Integraal toezicht- en handhavingsteam).  
   
Het notariaat komt in beeld als een casus integraal opgepakt wordt en er 
aanwijzingen zijn dat mogelijk een malafide notaris betrokken is. Het is daarbij met 
name in de strafrechtketen waar het notariaat in beeld komt. De gemeente heeft 
hier geen bevoegdheden en krijgt ook geen informatie vanuit het notariaat. Hooguit 
kan de gemeente eventuele misstanden signaleren. Zie de beantwoording van 
vraag 21.003. 

    

Vraagnr. 22.003 

Pagina 22 

Fractie LPM 

Vraag Wat houdt de pilot beleid toeristisch verhuur in? Wat voor soort situaties heeft u 
aangetroffen?  

Antwoord De pilot toeristische woningverhuur (duur 2 jaar, tot juli 2021) staat toe dat een 
hoofdbewoner (een deel van) zijn woning toeristisch mag verhuren, onder bepaalde 
voorwaarden, waar dat nu vanwege het bestemmingsplan niet is toegestaan. Er 
worden panden aangetroffen waar verhuur conform bestemmingsplan is 
toegestaan. In gevallen waarbij het verhuren niet is toegestaan wordt gevraagd zich 
aan te melden voor de pilot. Deelnemers aan de pilot en ook het aantal verhuringen 
wordt geregistreerd. Omdat het aantal aanmeldingen voor de pilot achter bleef bij 
de verwachtingen, is besloten om actief op zoek te gaan naar adressen waar 
toeristische verhuur wordt aangeboden. Indien de verhuurders voldoen aan de 
voorwaarden kunnen zij zich alsnog registreren.    

Programma 2 Verkeer, vervoer en waterstaat 
    

Vraagnr. 25.001 

Pagina 25 

Fractie LPM 

Vraag U wilt een bereikbare stad die ook nog eens duurzaam is. Langzamerhand slipt de 
stad helemaal dicht. OP de Boschstraat/Bassin is bv zo’n situaties waar bewoners 
hun auto vaak niet eens meer kwijt kunnen of zelf niet aan hun auto kunnen komen 
vanwege de files. Ze hebben de keus of ’s-morgens de auto nemen en pas ’s-
avonds weer terugzetten of de auto helemaal niet gebruiken. Daarbij komt ook dat 
de parkeernorm stevig onderdruk staat door de nieuwbouw en de toekomstige 
bouw op het Sappiterrein en LBB. Ook staat elders dat op topdrukte dagen de stad 
het verkeer niet meer aan kan.  Hoeveel parkeerplaatsen zijn er in dat gebied, 
hoeveel woningen/appartementen zijn er nu en in de toekomst en hoe gaat u die 
flessehals daar oplossen? 

Antwoord Het gebied dat wordt genoemd, maakt onderdeel uit van de aanpak 
“Parkeerregulering in buurten” waar parkeerdruk zal worden aangepakt. Omdat al is 
gereguleerd, is een aangepaste aanpak nodig (bijvoorbeeld omzetten van betaald 
parkeren op straat naar vergunningparkeren, zo nodig een wachtlijst voor nieuwe 
parkeervergunningen, aanpak foutparkeerders etc.). 
 
De parkeernorm wordt gebruikt om het aantal parkeerplaatsen bij een 
bouwaanvraag te beoordelen. Deze norm is getalsmatig vastgelegd in de nota 
parkeernormen. Deze getallen zijn onafhankelijk van de nieuwbouw in de 
omgeving, omdat het uitgangspunt is en blijft dat parkeren op eigen terrein moet 
worden opgelost. 
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Ontwikkelingen in het Sphinxkwartier, Sappi en Landbouwbelang maken onderdeel 
uit het project Belvédère. De ontsluiting van dit gebied en de parkeerbalans zijn 
onderdeel van de opgave van dit project. Hier wordt u als raad separaat over 
geïnformeerd door het projectbureau Belvédère. Uiteraard wordt bij deze 
ontwikkelingen uitgegaan van het actuele mobiliteitsbeleid en het actuele 
mobiliteitsbeeld. 

    

Vraagnr. 25.002 

Pagina 25 

Fractie LPM 

Vraag Met topdrukte dagen kunt u het verkeer niet meer aan. Is het dat geen logische 
keuze om minder op massatoerisme in te zetten?  U geeft aan dat er maatregelen 
gewenst zijn, is dat niet een wassen neus, want het gaat toch om voldoende 
parkeerplaatsen of wilt u geen einde maken aan het zoekverkeer?  

Antwoord Een eenzijdige focus op massatoerisme zoals u lijkt te schetsen herkennen wij 
geheel niet (zie ook beantwoording vraag 40.001). Maastricht is een aantrekkelijke 
stad op diverse gebieden, voor inwoners maar ook voor bezoekers. Daarmee zal 
Maastricht altijd een stad zijn die verkeer aantrekt en zullen er altijd dagen zijn dat 
het drukker is dan dat reguliere verkeersysteem aan kan. Om ook op die dagen ook 
een bereikbare en leefbare stad te zijn nemen we dan additionele maatregelen 
zoals o.a. het inzetten van verkeerregelaars ten einde het zoekverkeer te 
verminderen. De inzet van de additionele maatregelen op topdagen heeft niet als 
doel het beperken van verkeersdrukte maar het beheersen van deze 
verkeersdrukte. Om de verkeersdrukte in het centrum te verminderen zetten we in 
op het stimuleren van alternatieven zoals fiets en OV. Op de middellange termijn 
hebben we ook de opgave om meer parkeerplaatsen op P+R-voorzieningen te 
realiseren. 

    
Vraagnr. 25.003 

Pagina 25 

Fractie LPM 

Vraag Fout stallen fietsen. U geeft aan dat er meer stallingen moeten komen. Wat heeft 
dat voor een zin als er toch niet gehandhaafd wordt? Of als er eenmaal meer 
stallingen zijn, wordt het wildstallen dan beboet?  

Antwoord Ons uitgangspunt is dat er allereerst gezorgd moet worden voor voldoende 
stallingsgelegenheid voor de fiets. Samen met uitgebreide communicatie- en 
gedragscampagnes zal dat naar verwachting leiden tot minder wildstallen. 
Eventuele inzet van extra handhaving ten aanzien van wildstallen is een afweging 
die op een later moment alsnog kan worden gemaakt.  

    

Vraagnr. 25.004 

Pagina 25 

Fractie LPM 

Vraag Monitoring beleid. Waarom houdt u geen enquête onder de bewoners hoe zij de 
verkeersdrukte/vastlopen van het verkeer ervaren? 

Antwoord Onze visie op mobiliteit is onderdeel van de Omgevingsvisie (zie deel 2 van de 
visie). Over deze visie heeft een uitgebreid participatietraject plaatsgevonden. Hier 
is ook door veel bewoners, instellingen en bedrijven gebruik van gemaakt. Daarbij is 
de balans gezocht tussen economische aantrekkelijkheid en leefbaarheid in de 
stad. Als uitwerking hierop zijn/gaan wij aan de slag met de verkeersstructuur in 
stadsdelen (Stationsomgeving/Wyck en Centrum-west staan voor 2020 en 2021 op 
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de planning). Ook dit doen we weer in samenspraak met de omgeving. Op welke 
wijze we hier invulling aan willen en kunnen geven wordt nog nader uitgewerkt. Een 
enquête is één van de mogelijkheden en nemen wij mee in onze afwegingen. 

    
Vraagnr. 25.005 

Pagina 25 

Fractie LPM 

Vraag Maatregelen verbeteren verkeersveiligheid. € 590.000 is een enorm bedrag. 
Waarvoor is dat ingezet en wat is het resultaat hiervan?  

Antwoord Het eenzijdige verband dat u legt met verkeersveiligheid is ons niet duidelijk. Het 
genoemde bedrag wordt zoals ook op blz. 25 aangegeven breed ingezet voor 
verkeersveiligheid en stimulering van gebruik OV en fiets. Het is bedoeld om 
hiermee kleine tot middelgrote projecten uit te kunnen voeren. Op pagina 27 van de 
begroting is een overzicht opgenomen aan welke projecten, inclusief maatregelen 
we deze middelen in 2021 willen besteden. 

    
Vraagnr. 28.001 

Pagina 28 

Fractie LPM 

Vraag Her en der staan nog oude parkeerautomaten. Worden die nog weggehaald? 
Hoeveel heeft het vervangen van de parkeerautomaten nu totaal gekost en hoeveel 
jaar duurt het voordat die kosten door parkeerkaartjes zijn opgebracht? 

Antwoord De oude parkeerautomaten worden allemaal weggehaald. Het weghalen heeft 
vertraging opgelopen, omdat voor het verwijderen van iedere parkeerautomaat een 
bodemonderzoek uitgevoerd moest worden.   
Het vervangen van de parkeerautomaten heeft circa € 3,75 miljoen gekost. De 
totale kosten betreffen een investering en worden afgeschreven over een termijn 
van 10 jaar. Er waren meerdere redenen om de parkeerautomaten te vervangen. 
De belangrijkste reden was het vervangen van de pinterminals vanwege strengere 
veiligheidseisen. Daarnaast moest het contract voor de parkeerautomaten opnieuw 
worden aanbesteed om te voldoen aan de aanbestedingsregels.   
Bij collegebesluit van 15 september 2015 zijn afspraken gemaakt over het 
digitaliseren van een gedeelte van de parkeerketen. Met aanschaf van de nieuwe 
parkeerautomaten hebben we een volgende stap gezet in het verder digitaliseren 
van de hele parkeerketen, omdat bij de nieuwe parkeerautomaten 
kentekenparkeren is ingevoerd.  

    
Vraagnr. 28.002 

Pagina 28 

Fractie LPM 

Vraag Ringmodel. Waar liggen volgens u de randen van de stad of is dat een flexibel 
begrip? 

Antwoord De rand van de stad is geen rekbaar begrip. Voor de ligging van aanvullende P+R-
voorzieningen is dit in de omgevingsvisie deel II nader uitgewerkt. Op pagina 27 is 
aangegeven dat we aantrekkelijke parkeerlocaties willen aan de rand van het 
centraal stedelijk gebied (P+W) of aan de rand van de stad (P+R) creëren. Bij de 
verdere uitwerking hiervan hanteren we daarbij de verschillende zoeklocaties zoals 
opgenomen in de omgevingsvisie als vertrekpunt (in ruime zin). 

Programma 3 Economie 
    

Vraagnr. 33.001 
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Pagina 33 

Fractie LPM 

Vraag De systematiek van de indicatoren is verplicht maar zegt zo weinig. Kan er voortaan 
een verklarende tekst bij die schema’s waarin wordt ingegaan op de situatie en de 
bereikte effecten en kunnen er absolute getallen naast gezet worden? 

Antwoord Aangaande toevoeging van absolute getallen en bereikte effecten is ons in dezen 
niet duidelijk waar u op doelt. Deze indicatoren zijn niet lokaal bepaald, maar 
landelijk voorgeschreven. Wij zien geen aanleiding dit aan te passen 

    

Vraagnr. 34.001 

Pagina 34 

Fractie LPM 

Vraag We willen dat er voldoende banen zijn voor de bedrijven die we hier hebben, stelt u. 
Wat opvalt is dat er nog weinig wordt geacquireerd om bedrijven hier naar toe te 
halen voor de werkgelegenheid die buiten uw speerpunten valt  (kennisstad, 
internationalisering, lifescience, health, universiteit etc).  op dat vlak zien we u 
weinig ondernemen. Vroeger was dat wel anders dan werd geacquireerd op andere 
werkgelegenheid dan deze specialistische takken. Hoeveel ambtenaren zijn er nog 
die worden ingezet op acquisitie om werkgelegenheid hier naar toe te halen die 
aansluit op de vraag/opleidingen van lager, MBO, HBO geschoolden? Bent u bereid 
om deze acquisitie weer in leven te roepen om meer banen voor onze 
werkzoekenden te creëren? Immers de werkgelegenheid die u aantrekt is meestal 
voor mensen die hier niet wonen. En dan doe je niet effectief iets aan ons 
werkzoekenden- en armoedevraagstuk. Hoeveel ambtenaren hebben we op 
economie en werkgelegenheid zitten? 

Antwoord Of bedrijven zich in steden vestigen is niet (hoofdzakelijk) afhankelijk van acquisitie. 
Wij stimuleren bedrijven om zich hier te vestigen met name door een aantrekkelijke 
stad te zijn en een goede dienstverlening richting ondernemers. Bij aantoonbare 
extra werkgelegenheid kan er ook sprake zijn van een financiële impuls. Bij de 
herijking van de economische visie zullen wij de rol van account- en 
acquisitiemanagement opnieuw afwegen. 
Zie ook de beantwoording van vraag 38.002.  
Sinds 2019 kent de gemeente het Team Ondernemen Maastricht (TOM), ter 
versterking van de integrale dienstverlening aan ondernemers, met een vaste kern 
van 8 medewerkers. TOM pakt signalen op van ondernemers die zich in Maastricht 
willen vestigen, helpt bij locatiekeuze, informeert over het vergunningentraject en 
legt ook contact met Podium 24 voor potentiele werknemers.      

Daarnaast is de gemeenten uiteraard ook zeer actief met de uitvoering van de 
wettelijke re-integratietaak in het kader van de Participatiewet. Hier zijn ruim 80 
medewerkers mee bezig. 

    

Vraagnr. 
 

35.001 

Pagina 35 

Fractie LPM 

Vraag Subsidie ESZL. Hoeveel geld gaat daar naar toe en om welke branches gaat het? 
Zijn de bedragen uitgesplitst in branches en hoeveel banen heeft dat geld 
oipgeleverd? Zijn er subsidies gegaan naar projecten/acties voor werkgelegenheid 
die uiteindelijk te weinig opleverden en die u kunt beeindigen? 

Antwoord Voor 2020 is een bedrag van € 758.000 opgenomen in de begroting, waarvan 
echter 50% zal worden uitgekeerd aan ESZL. Het resterende bedrag wordt ingezet 
als dekking voor het gemeentelijk begrotingstekort. Vanaf 2021 is er structureel een 
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bedrag van 373.000 voorzien in de begroting voor projecten gerelateerd aan 
economische samenwerking in Zuid-Limburg. De voornoemde halvering is 
overigens door alle deelnemende gemeenten doorgevoerd. Deze budgetten worden 
niet op voorhand gelabeld/opgesplitst naar branches. 
Er wordt ingezet op 9 sectoren waarbij Maastricht in regionaal verband trekker is 
voor de sectoren: maakindustrie, customer service en horeca. Heerlen voor de 
sectoren: medische logistiek, zorg en ict/smart service. En Sittard-Geleen voor de 
sectoren: techniek, logistiek en automotive. 
De begroting heeft betrekking op de in te zetten middelen in 2021 en moet derhalve 
nog tot uitgaven leiden. Te financieren projecten en acties dienen de regionale 
economie te versterken en bij te dragen aan het behoud van werkgelegenheid. 
Naar hun aard zijn projecten altijd tijdelijk en eindig. 
 
Voor de resultaten van projecten verwijzen wij u naar de brief van ESZL over de 
actuele stand van zaken binnen Economische Samenwerking Zuid-Limburg. Deze 
heeft u op 19 oktober jl. ontvangen. Voor de volledigheid hebben we deze ook nog 
bijgevoegd als bijlage 1 bij deze beantwoording. 

    

Vraagnr. 35.002 

Pagina 35 

Fractie LPM 

Vraag Branding. Hoeveel geld gaat daar naar toe en hoeveel banen levert die investering 
concreet op?  

Antwoord De term branding op deze pagina wordt voorbeeldgewijs genoemd als onderdeel 
van de werkzaamheden van Stichting Customer Service Valley (CSV). Deze 
stichting ontving in 2019 een arbeidsmarktsubsidie van € 35.000. Hiermee werd de 
programmastructuur versterkt, imago campagnes gehouden, een 
opleiding gefinancierd en Euregionale jobbeurzen bezocht. Hoewel branding slechts 
een van de activiteiten is kan in algemene zin gesteld worden dat de samenwerking 
tussen Customer Service Valley en Podium 24 voor customer serviceorganisaties 
voor 2019 heeft geresulteerd in 65 plaatsingen, waarvan 41 (63%) direct in dienst 
bij de werkgever. 

    

Vraagnr. 35.003 

Pagina 35, 36 

Fractie LPM 

Vraag Op die pagina’s staan uw speerpunten waarin u investeert (zeer specifieke 
branches) , maar waar staan de investeringen die gewone arbeidsplaatsen ten 
goede komen? 

Antwoord Ons is niet duidelijk waar u op doelt met ‘gewone arbeidsplaatsen’. De investe-
ringen in de speerpunten komen uiteraard arbeidsplaatsen in die sectoren ten 
goede, maar dit geldt ook voor aanpalende sectoren, bijvoorbeeld via de 
toeleveranciers voor deze bedrijven of de diensten die zij afnemen in de vorm van 
bewaken, catering en dergelijke. De investeringen in de bedrijventerreinen, 
kantoorlocaties, binnenstad, et cetera, maar ook investeringen in voorzieningen 
zoals het wegennet, openbaar groen, openbaar vervoer komen alle bedrijven ten 
goede.  

    

Vraagnr. 35.004 

Pagina 35 

Fractie LPM 
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Vraag a. Starters ondersteunt u d.m.v. een proeftijd. Wat houdt dat concreet in?  
b. Zorgt u ook voor startende bedrijven dat ze goedkope ruimte kunnen huren?  
c. En wat doet u concreet voor mensen die de arbeidsmarkt op komen om een 

betaalde baan te krijgen? 
Antwoord a. Uitkeringsgerechtigden kunnen dan met behoud van hun uitkering (als 

zekerheid) starten. 
b. Huurruimte in ateliers, broedplaatsen en incubators alsook tijdelijke ruimten 

worden tegen kostprijs verhuurt. Voor het overige bemiddelen wij actief via 
Team Ondernemen Maastricht.   

c. Het regionale werkgeversservicepunt Podium24 zorgt voor de bemiddeling 
tussen vraag en aanbod. Denk aan de projecten Metal@work en Customer 
Servicevalley (callcenter). 

    

Vraagnr. 35.005 
Pagina 35 

Fractie LPM 

Vraag Hoeveel geld gaat naar Maastricht studentenstad en waarvoor wordt dat gebruikt? 

Antwoord Het uitvoeringsprogramma heeft een jaarlijks budget van €150.000. Dit wordt 
besteed aan de volgende onderdelen: 
• Informatie en Communicatie (zoals projecten MyMaastricht en Housing Helpdesk)  
• Bloeiend studentenleven en verbindingen studenten - stad (Match, Yufe, Citydeal 

Kennis Maken)  
• Faciliteren studenten bij het vinden van een baan (Outkom) 
• Communicatie en Onderzoek (o.a. Monitor ROA). 

    

Vraagnr. 35.006 

Pagina 35 

Fractie LPM 

Vraag Housing help desk, wat is uw taak hier en hoeveel subsidie gaat er naar toe? 

Antwoord Van het jaarlijkse budget van studentenstad gaat € 30.000 naar de Housing 
Helpdesk: het punt voor informatievoorziening en advies voor het huren van een 
woning/kamer. De Housing Helpdesk helpt studenten ook bij het oplossen van 
problemen met de verhuurder en waar mogelijk het in gang zetten van juridische 
procedures. Tevens hebben wij gestimuleerd dat dit project een opschaling heeft 
gemaakt naar Zuid-Limburgse schaal met behulp van ESZL middelen. 

    

Vraagnr. 35.007 

Pagina 35 

Fractie LPM 

Vraag U stimuleert vastgoedpartijen om ruimte aan te bieden aan creatieve makers, hoe 
doet u dat? Wat betaalt u daarvoor?  
 
Waarom doet u dat niet voor andere bedrijvigheid?  Is dat geen valse concurrentie? 
U spreekt van een werkbudget. Hoe groot is dat en waar is dat aan besteed en wat 
zijn de resultaten? 

Antwoord We stimuleren vastgoedpartijen door met hen in gesprek te gaan en te bespreken 
of er een mogelijkheid is om hun vastgoed in te zetten voor deze doelgroep. Dat 
gaat in goed onderling overleg, op verzoek van de eigenaren of op verzoek van de 
gemeente. De gemeentelijke bijdrage varieert van het voeren van de gesprekken tot 
een bijdrage in de kosten van een bijvoorbeeld een haalbaarheidsonderzoek, 
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verbouwing tot artist-in-residence of een inrichting van presentatie- winkelruimte. 
Het werkbudget ‘Ruimte voor makers” binnen de creatieve maakindustrie bedraagt 
hiervoor € 75.000 euro per jaar. 
 
Dat doen we ook voor starters en startups. Deze partijen kunnen op eigen kracht 
niet – zo snel – starten, zonder hulp. Omdat die markt daarmee imperfect is mag de 
overheid ingrijpen. Dat komt uiteindelijk de markt ten goede als deze bedrijven 
doorgroeien en zelfstandige ruimten zoeken. Binnen het programma broedplaatsen, 
startups en incubators is het budget € 100.000. 

    

Vraagnr. 35.008 
Pagina 35 

Fractie LPM 

Vraag De midddenstand breekt de nek over de torenhoge huren. Destijds werd MF 
uitgebreid omdat het college veronderstelde dat met een grote oppervlakte de 
huurprijzen zouden dalen hetgeen niet zo was omdat het college hier geen 
afspraken over maakte. Het gaat nu helemaal bergafwaarts met de binnenstad. Is 
er een concept te bedenken om de winkels in de binnenstad te redden en 
tegelijkertijd speciaalzaken hier naar toe te halen, in samenspraak met alle 
vastgoedeigenaren? 

Antwoord Een aantrekkelijke en vitale economische binnenstad is in ieders belang. Leegstand 
in de binnenstad, welke boven het frictieniveau uitkomt, willen we voorkomen en 
bestrijden indien het zich voordoet. We zijn dan ook voortdurend in gesprek met de 
brancheverenigingen alsook met individuele ondernemers en vastgoedeigenaren 
om zo concrete oplossingen te blijven initiëren. Maastricht is een internationale 
winkelstad waar internationale en nationale retailers graag een vestiging willen 
hebben. Er is nog steeds vraag naar winkelruimte maar de condities zoals 
huurprijzen staan inderdaad onder druk. We monitoren de ontwikkelingen inzake 
leegstand op de voet door tellingen en enquêtes in samenwerking met 
Centrummanagement en ondernemersverenigingen. Daarnaast voert de gemeente 
Maastricht constructief overleg met Centrummanagement Maastricht, 
Retailmakelaars en Binnenstad Ondernemers Verenigingen om zo concrete 
oplossingen te blijven initiëren. Een voorbeeld is het motiveren van 
winkelvastgoedeigenaren om leegstaande panden tijdelijk aan te bieden tegen 
gereduceerde huurprijzen. Als resultaat van de samenwerking met de stakeholders 
in de binnenstad zijn er sinds de start in september inmiddels 12 winkels gestart, 
onder andere in Entre Deux, Wolfstraat en Nieuwstraat. 

    

Vraagnr. 36.001 

Pagina 36 

Fractie LPM 

Vraag Hoeveel banen hebben we onder vakwerklieden? En investeert u daar ook in? 

Antwoord Als u met vakwerklieden de “creatieve maakindustrie” bedoelt zijn dat ongeveer 
2.500 werkzame personen. Merendeels zijn dat overigens zelfstandigen. 
Doelstelling van de economische strategie “Made in Maastricht” (2013) is het 
ondersteunen van het behoud en scheppen van banen. Uitvoeringsnota’s als die 
voor de creatieve maakindustrie ondersteunen dit sectoraal. 

    

Vraagnr. 36.002 
Pagina 36 

Fractie LPM 
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Vraag Wat is uw visie op de binnenstad en is die nog wel haalbaar? Wat heeft u in de 
afgelopen jaren geleerd wat niet werkt? 

Antwoord In de door de raad vastgestelde Visie op de Binnenstad is onze visie verwoord als: 
“De binnenstad van Maastricht is in 2030 dynamisch; een monumentale maar jong 
ogende stad, waar de bewoners, jong en oud, samen leven, leren, werken en 
recreëren, waar ondernemersbelangen worden gezien en ondersteund en waar 
ruimte is voor passende evenementen. Een binnenstad waar dynamiek en rust op 
korte afstand van elkaar te vinden zijn, gebaseerd op de verschillende karakters 
van de delen van de binnenstad. Hierbij wordt het goede behouden en waar 
mogelijk versterkt.” Deze visie is onverminderd ons streven en gelet op de recente 
ontwikkelingen zelfs actueler dan ooit. Multifunctionaliteit staat immers centraal in 
adviezen die aan steden gegeven worden om een antwoord te geven op de huidige 
ontwikkelingen. Aangaande uw specifieke vraag of er zaken zijn die niet gewerkt 
hebben zoals we verwacht hadden, kunnen we verwijzen naar het project 
straatplannen economie.  Doel van deze straatplannen was het faciliteren van 
ondernemers die met een plan hun straat fysiek aantrekkelijker wilden maken voor 
het winkelend publiek. Bij de uitvoering van dit project is evenwel gebleken dat dit 
project niet de meerwaarde bracht die we verwachtten. Het project is dan ook 
stopgezet. 

    

Vraagnr. 36.003 

Pagina 36 

Fractie LPM 

Vraag U zet vooral in op bepaalde branches en doelgroepen bij economie en 
werkgelegenheid. Is het mogelijk om even veel in te zetten op de gewone 
Maastrichtenaar die werkt zoekt die niet in de branches vallen, of is het nodig dat zij 
ook een doelgroep vormen? 

Antwoord Wij herkennen ons niet in uw stellingname. De inzet voor de alle inwoners van 
Maastricht  is onverminderd hoog. 

    

Vraagnr. 36.004 
Pagina 36 

Fractie LPM 

Vraag In welke categorie zit het hoogste aantal werkzoekenden? E wat gaat u hiervoor 
doen? 

Antwoord Ons is niet duidelijk op welke ‘categorieën’ u doelt. Wij verdelen werkzoekenden 
niet in naar sectoren, als dat is waarop gedoeld wordt. De Participatiewet gaat uit 
van algemeen geaccepteerd arbeid. Daarbij gaat het erom dat betrokkene wordt 
toegeleid naar die sectoren en banen waar vraag is. Uiteraard wordt wel getracht 
om aan te sluiten bij opleiding en arbeidsverleden van betrokkene en heeft 
Podium24 inzicht in beschikbare vacatures voor mensen. 
 
In algemene zin proberen we alle werkzoekenden zo ver de gemeente daar een rol 
in heeft, net als andere instanties, zo snel/goed mogelijk aan werk te helpen. Ook 
willen we zo veel mogelijk werkgelegenheid organiseren (zie ook beantwoording 
van o.a. vraag 38.002).  

    

Vraagnr. 37.001 

Pagina 37 

Fractie LPM 

Vraag BP Zonneweide. Wat heeft dat met werkgelegenheid te maken? 
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Antwoord Het aangehaalde aandachtspunt staat onder het taakveld ‘fysieke bedrijfs-
infrastructuur’. De opgenomen toelichting luidt: ‘Activiteiten gericht op fysieke 
condities scheppen voor alle vormen van bedrijvigheid’. Ons is niet duidelijk welke 
relatie met werkgelegenheid u in dit kader zou willen zien. 

    

Vraagnr. 38.001 

Pagina 38 

Fractie LPM 

Vraag Broedplaatsenontwikkeling. Voor welke werkgelegenheidsbranches is dat en kan 
die groep worden uitgebreid met andersoortige werkgelegenheid? 

Antwoord Broedplaatsen worden op dit moment gefaciliteerd op basis van de economische 
speerpunten voor Biomedisch creatieve (maak)industrie en (ICT)dienstverlening. 
Het broedplaatsenbudget (€100.000) is daarmee besteed waardoor uitbreiding niet 
mogelijk is. 

    

Vraagnr. 38.002 
Pagina 38 

Fractie LPM 

Vraag U stelt: we zijn toegankelijk voor nieuwe ondernemers in de stad en we hebben een 
goed vestigingsklimaat voor startende ondernemers. Die nieuwe ondernemers 
worden die door u ook geacquireerd, zo niet zouden we niet meer winst behalen op 
het gebied van banen als u dat wel deed? 

Antwoord Of bedrijven zich in steden vestigen is niet (hoofdzakelijk) afhankelijk van acquisitie. 
Wij stimuleren bedrijven om zich hier te vestigen met name door een aantrekkelijke 
stad te zijn en een goede dienstverlening richting ondernemers. Bij aantoonbare 
extra werkgelegenheid kan er ook sprake zijn van een financiële impuls. 

    

Vraagnr. 38.003 
Pagina 38 

Fractie LPM 

Vraag U bevordert grensoverschrijdende arbeidsparticipatie, wat doet u daarvoor , wat 
kost het en hoeveel banen leverde dat op voor onze werkzoekenden? 

Antwoord De Service Grensoverschrijdende Arbeidsbemiddeling (SGA) Maastricht is 
opgericht om inwoners uit de Euregio aan een baan over de grens te helpen en 
onze werkgevers te faciliteren het invullen van hun vacatures, ook via 
grenswerkers. De gemeente Maastricht draagt € 38.000 bij per jaar bij aan de SGA 
Maastricht (totaalbudget bedraagt € 180.000). Zij heeft inmiddels bijna 100 
vacatures ingevuld. 

    

Vraagnr. 39.001 

Pagina 39 

Fractie LPM 

Vraag Financiële bijdrage voor int. Kennisstad, cultuurstad, werkstad, bezoekstad. 
Hoeveel krijgt elk onderdeel en wat levert het op? 

Antwoord Internationale kennisstad, complete cultuurstad, werk- en bezoekstad zijn de 
inhoudelijke speerpunten van de Economische Visie van de gemeente Maastricht. 
De gemeentelijke begroting is conform raadsbesluit in de voorgeschreven indeling 
door de Commissie Begroting & Verantwoording (BBV) opgebouwd. De door u 
gevraagde vertaling van de inhoudelijke speerpunten naar financiën is in deze niet 
te maken 
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Vraagnr. 39.002 
Pagina 39 

Fractie LPM 

Vraag U spreekt van meer econ. activteiten door bedrijvigheid stimuleren en meer 
economische dynamiek te stimuleren. Hoe doet u dat concreet en wat levert het op 
tot nu toe? 

Antwoord Deze zin is onderdeel van het taakveld Economische promotie. Zowel Maastricht 
Convention Bureau (MCB), Maastricht Marketing (MM) als het MECC promoten 
Maastricht.  
 
MCB en MM ontvangen hiervoor een subsidie om zakelijke respectievelijk leisure 
verblijfstoeristen naar de stad te trekken. Zo verbleven in 2019 in de stad ca 1.4 
mln. verblijfsgasten. Specifiek voor het MECC droeg de inzet van MCB en MECC bij 
aan 36 grotere (inter)nationale congressen en beurzen, goed voor ruim127.000 
overnachtingen (2019).  
 
Door de coronacrisis zal toeristisch verblijf in 2020 uiteraard flink minder zijn, met 
een vermindering van de economische bedrijvigheid en werkgelegenheid. 

    

Vraagnr. 39.003 
Pagina 39 

Fractie LPM 

Vraag Meer bedrijvigheid stimuleren, daaronder staat een schema van het aantal 
overnachtingen in de stad. Waarom? Gebeurt er niet meer dan in te zetten op 
toerisme? 

Antwoord De genoemde passage staat onder het taakveld ‘economische promotie’ en moet 
dan ook vanuit die invalshoek bezien worden. De landelijke toelichting op het 
taakveld staat op dezelfde bladzijde vermeld. 

    

Vraagnr. 40.001 
Pagina 40 

Fractie LPM 

Vraag Door zo fors op massatoerisme in te zetten maken we ons als stad niet bijzonder 
kwetsbaar? Is het niet verstandiger om ook andersoortige werkgelegenheid in te 
zetten? 

Antwoord Het economisch beleid is en wordt breed ingestoken. Als gemeente zetten we juist 
nadrukkelijk in op kwaliteitstoerisme, verlenging van verblijfsduur en hogere 
bestedingen. 

    

Programma 4 Onderwijs 
    

Vraagnr. 48.001 
Pagina 48 

Fractie LPM 

Vraag Vast staat dat duizenden kinderen in Maastricht vanwege de armoede zonder eten 
de dag doorbrengen op school. We krijgen nog altijd meldingen van onderwijzers 
die zelf boterhammen uitdelen. De scholen willen daar niet voor uit komen. Dat is 
jammer. Ook het college ontkende dit feit tot nu toe en meende goed bezig te zijn 
door een opvoedkundige les te geven dat ontbijten belangrijk is te verkondigen, 
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maar daar mee zijn de lege magen van de kinderen niet mee gevuld, omdat het in 
vele gevallen om geldgebrek gaat. Wat bent u bereid om een eind te maken aan dit 
kat en muis spel en hier aan te doen (dus geen advies, voorlichting of folders)?e 

Antwoord Er zijn meerdere redenen waarom kinderen zonder ontbijt naar school gaan. De 
verantwoordelijkheid voor een gezonde levensstijl (o.a. ontbijt) ligt bij de ouders. 
Het belang van een gezonde voeding wordt bijvoorbeeld op Manjefiek ter hand 
genomen, in het kader van “de gezonde school”. Daarnaast zijn er veel scholen die 
deelnemen aan JOGG, jongeren op gezond gewicht. 
NB: Schoolbestuur Mosalira heeft subsidie aangevraagd en gekregen bij de Gelijke 
kansen alliantie van het ministerie van OCW voor de Gezonde basisschool van de 
Toekomst op kindcentrum Manjefiek. Deze subsidie bedraagt €140k en de looptijd 
is t/m 31 december 2021. 

    

Vraagnr. 49.001 

Pagina 49 

Fractie LPM 

Vraag Leerlingenvervoer Hoeveel wordt hieraan uitgegeven?  
 
Wordt nog steeds taxivervoer betaald naar islamitische scholen in Heerlen??Zo ja 
kan dat anders opgelost worden? Wat is het bedrag? 

Antwoord Het (saldo)bedrag voor LLV in de begroting 2021 is circa € 884.000  
 
Al geruime tijd worden er geen leerlingen meer vanuit Maastricht naar de El Wahda-
school in Heerlen vervoerd. 

    

Vraagnr. 49.002 
Pagina 49 

Fractie LPM 

Vraag Passend vervoer rekening houdend met de ec. Fin. Aspecten. Kan 
leerlingenvervoer in het kader van de bezuinigingen minder kostbaar worden 
ingericht?  
Voor sommige kinderen wordt een bus gehuurd om naar school te rijden, dat zijn 
heel wat bussen die ingezet moeten worden, kan er naar gekeken worden om meer 
gezamenlijk vervoer te regelen? 

Antwoord Bij de aanspraak op leerlingenvervoer wordt gekeken naar de beperkingen die de 
leerling in het reizen naar school ondervindt. Op basis van die uitgangspunten wordt 
voor de leerling de meest adequate vervoersvoorziening ingezet. Voor veel 
leerlingen is een voorziening op basis van openbaar vervoer afdoende, maar voor 
andere leerlingen is de inzet van aangepast vervoer (lees: taxi- en 
schoolbusvervoer) noodzakelijk.  
 
Om deze vervoersvoorzieningen zo efficiënt mogelijk te laten verlopen is er voor de 
uitvoering van het leerlingenvervoer een grote variëteit aan voertuigen beschikbaar. 
Zo hebben we de beschikking over rolstoelbussen, 8 persoon- taxibusjes, midi-
bussen geschikt voor 15 personen resp. 18 personen en zelfs touringcars voor 50 
personen.  
 
Naast de keuze voor het voertuig, levert de bundeling van leerlingen naar dezelfde 
schoollocatie voor een probaat kostenniveau. Zo worden de lokale routes van 
leerlingen uit de regio Maastricht- Heuvelland gebundeld en gezamenlijk uitgevoerd. 
Bij ritten naar verder weg gelegen schoollocaties zoals bijvoorbeeld St. Michiels-
gestel, Heeze en Eindhoven worden de ritten op Zuid-Limburgse schaal 
georganiseerd en uitgevoerd. Dit zorgt voor een hoge bezettingsgraad van de 
voertuigen en voor lagere kosten bij de uitvoering van het vervoer. 
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Programma 5 Sport, cultuur en recreatie 
    

Vraagnr. 52.001 
Pagina 52 

Fractie LPM 

Vraag Hoe houdt u de sportaccomodaties fin. Overeind nu er bijna niet gesport mag 
worden en de kantines dicht moeten zijn?  
 
Hoe zorgt u er voor dat de verenigingen door kunnen blijven huren en dat wij straks 
niet met lege accommodaties komen te staan? 

Antwoord Vertrekpunt zijn de steunmaatregelen van het Rijk. Verenigingen behouden veelal 
hun contributie inkomsten en hebben ook minder kosten. De indirecte subsidie op 
de huur van de sportaccommodaties, 95% voor de buitensportvelden, 81% op de 
buitensportkantines en 75% op de binnensportaccommodaties lopen gewoon door.  
De huur is in de eerste periode van corona waarin sportverenigingen geen gebruik 
konden maken van hun accommodaties stopgezet. Nu we te maken hebben met de 
tweede coronagolf is het sporten voor 18+ recent stilgelegd. De rest gaat 
vooralsnog gewoon door. Of en welke aanvullende maatregelen er de komende 
periode gaan komen is onbekend. Ook is nog niet bekend of en welke financiële 
ondersteuningsmaatregelen er van het Rijk gaan komen.  

    

Vraagnr. 53.001 
Pagina 53 

Fractie LPM 

Vraag Is het mogelijk om sportlessen in groepen van 4 personen verspreid over het veld te 
laten doorgaan met een zeer ruime afstand om het sporten onder volwassenen 
door te laten gaan en de eenzaamheid tegen te gaan?  

Antwoord Ja, dit is mogelijk. Het is aan de verenigingen of zij dit aan hun leden van 18+ 
aanbieden. Zij worden hierbij door zowel de landelijke sportbonden als Maastricht 
Sport geadviseerd. 

    

Vraagnr. 53.002 
Pagina 53 

Fractie LPM 

Vraag Tariefsverhoging Geusselt. Als de mensen het zwemmen niet meer kunnen betalen, 
kunnen ze dan beroep op de bijz. bijstand doen? Is daar fin. Ruimte voor? Is het 
dan niet zo dat we aan de ene kant bezuinigen en aan de andere kant weer 
uitgeven? 

Antwoord De tariefswijziging verandert niets aan de mogelijkheden die er al waren. 
Huishoudens met een inkomen tot 110% van het wettelijk sociaal minimum, konden 
en kunnen gebruik maken van de declaratieregelingen. Ook kan er bij onvoorziene 
bijzondere persoonlijke omstandigheden een beroep op bijzondere bijstand gedaan 
worden. Hierbij worden net als altijd (wettelijk) draagkracht, noodzakelijkheid 
alsmede voorliggende voorzieningen beoordeeld.  

Of er naar aanleiding van de tariefsverhoging van de Geusselt meer mensen een 
beroep gaan doen op de declatieregelingen of bijzondere bijstand, valt te 
betwijfelen. Huishoudens komen in aanmerking voor deze regeling op basis van 
hun (inkomens)situatie, niet op basis van bijvoorbeeld tarieven of 
tariefsverhogingen voor een activiteit. 
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Vraagnr. 53.003 
Pagina 53 

Fractie LPM 

Vraag Heeft u doorgerekend of de tariefsverhoging er niet zorgt dat er minder mensen 
komen zwemmen? Hoeveel mensen zullen afvallen en wat betekent dat dan weer 
financieel? 

Antwoord Zoals op blz. 34 van bijlage 1 van de Pre- begroting aangegeven is bij het 
opgenomen bedrag rekening gehouden met vraaguitval ter hoogte van de helft van 
de meeropbrengsten. Oftewel bij een tariefsverhoging van 10% zou het aantal 
bezoekers met mogelijk 5% kunnen dalen. Als de vraaguitval minder hoog is, 
betekent dit dus meeropbrengsten. 

    

Vraagnr. 53.004 
Pagina 53 

Fractie LPM 

Vraag Beheer sportaccommodaties. Hiervoor wordt door de gemeente bedrijven 
ingehuurd en dat is tamelijk kostbaar. Is het mogelijk om die kosten te drukken door 
deze schoonmaak en beheer te laten doen door de verenigingen of de beheerders 
van de sportkantines? 

Antwoord De schoonmaak van de sportaccommodaties is gemeentebreed aanbesteed bij 
Balanz facilitair. In het verleden werd dit ook gedaan door sportverenigingen en 
beheerders van sportkantines. Hiervan is mede door onvoldoende kwaliteit, 
organisatorische problemen, onvoldoende voldoen aan wettelijke eisen etc. 
afgestapt. Bij Balanz facilitair wordt gewerkt met medewerkers die een afstand 
hebben tot de arbeidsmarkt. 
Maastricht Sport beheert de gemeentelijke sportaccommodaties. Het uitbesteden 
aan sportverenigingen of beheerders van sportkantines is niet wenselijk. Redenen 
hiervoor zijn onder andere: de grootschaligheid, complexheid rondom het voldoen 
aan de vele wet- en regelgeving die van toepassing zijn op de sportaccommodaties, 
organisatorische redenen etc. 
Wij zien dat veel sportverenigingen het nu al moeilijk genoeg hebben met hun 
corebusiness, het runnen van een sportverenigingen. 

    

Vraagnr. 54.001 
Pagina 54 

Fractie CDA 

Vraag De bezuinigingsmaatregel gedwongen inkrimping (spreidingsbeleid) 
buitensportaccommodaties had €200.000,- moeten opleveren. Deze maatregel is 
door u ingetrokken. Een verstandig besluit. U geeft nu in deze begroting 2021 
echter aan dat dit bedrag toch bij sport gehaald gaat worden en wel uit een 
budgetkorting op een drietal sportprogramma’s.  
Bij de behandeling bezuinigingsonderlegger en de (intrekkings-)RIB van 24 juni 
wordt gesproken van het verminderen van twee buitensportaccommodaties in 
Maastricht West. Dat kunnen zijn de complexen van SCM, Leonidas-Wolder en/of 
Daalhof. Voor elk vermindert sportpark zou u €100.000,- inboeken als besparing. 
Echter nu lezen wij dat het volledige bedrag à €200.000,- opnieuw wordt 
opgevoerd. Daar waar één van de sportparken vrijwillig haar poorten (wellicht) gaat 
sluiten. Namelijk dat van SCM.  
 
Waarom is de besparing van dit vrijwillig sluiten niet opgenomen in de 
meerjarenbegroting en zodoende in mindering gebracht op de in te vullen 
€200.000,-? 
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Graag uitleg welk gevolg de bezuiniging precies heeft voor de drie 
sportprogramma’s ‘sport- en bewegen’, ‘tweede tranche binnensport’ en 
‘beweegvriendelijk Maastricht’? 
 

Antwoord Sportpark Touwstruwe wordt gebruikt door voetbalvereniging SCM. Momenteel 
werken zij samen met RKVVL Polaris op Sportpark.West. Een fusie wordt (wellicht) 
dit seizoen verder vormgegeven. De (voorlopige) verwachting is dat vanaf seizoen 
2021-2022 dit sportpark niet meer gebruikt wordt door SCM. Over de toekomst van 
het sportpark en de financiële consequenties volgt, na definitief besluit van SCM om 
te fuseren met RKVVL Polaris en te verhuizen naar Sportpark West, een 
collegebesluit. Hierin worden ook de kosten van de verhuizing van SCM 
meegenomen immers verhuizen kost geld. 
 
Momenteel is nog geen concreet beeld te geven hoe deze bezuiniging wordt 
opgevangen. In de uitvoeringsnota’s wordt, zodra meer bekend is, daar verder op 
ingegaan.  

    

Vraagnr. 55.001 
Pagina 55 

Fractie LPM 

Vraag U schrijft dat elke Maastrichtenaar basisvaardigheden moet kennen, u bent voor 
een inclusief cultuurbeleid en benoemt activiteiten zoals een muziekinstrument 
bespelen, dansen, schilderen etc. Echter u bezuinigt zo zwaar op Kumulus dat van 
die woorden weinig in de praktijk zal worden waargemaakt. Moet u uw visie niet 
inperken omdat de vlag de lading niet dekt? 

Antwoord De bezuiniging op Kumulus betreft de organisatie van het cultuuronderwijs, niet 
het aanbod. Insteek van de maatregel is dat het aanbod wordt behouden maar dat 
de wijze waarop het wordt aangeboden en de rol van de overheid hierin verandert. 
Een werkwijze die op veel plekken in Nederland al wordt toegepast en in de praktijk 
juist beter moeten aansluiten op de actuele vraag en de behoeften. 

    

Vraagnr. 56.001 
Pagina 56 

Fractie LPM 

Vraag Door de bezuiniging op Kumulus breekt u een waardevol fundament af van 
muziekonderwijs. Veel studenten van de muziekschool stroomden door naar het 
conservatorium. Wat voor een effect heeft de afbraak van het muziekonderwijs bij 
Kumulus op het conservatorium en heeft u in geld berekend wat dat effect is? 
Maakt u hiermee niet veel culturele carrières kapot van mensen, als zij geen 
structureel muziekonderwijs op niveau meer kunnen volgen? 

Antwoord Zie beantwoording 55.001 

    

Vraagnr. 56.002 
Pagina 56 

Fractie LPM 

Vraag De bezuiniging van Kumulus, hoeveel leraren worden ontslagen en hoeveel kost die 
hele afvloeiingsregeling?  

Antwoord Bij de maatregel is via een ‘ingroei’ rekening gehouden met frictiekosten (zie ook 
toelichting op blz. 52 van bijlage 1 van de pre-begroting). De nadere concretisering 
van de maatregel loopt. Wij houden u hiervan uiteraard op de hoogte. De door u 
genoemde aspecten zullen hier deel van uitmaken. 
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Vraagnr. 56.003 

Pagina 56 

Fractie LPM 

Vraag Prof. Cultuurmakers, wat kosten ze en wat doen ze? Wie en hoeveel mensen 
hebben hier wat aan en op welke manier? Wat is de opleiding van die 
culuurmakers? 

Antwoord Met professionele makers worden organisaties bedoeld die beroepsmatig bezig zijn 
met cultuur maken en presenteren. Het gaat om instellingen zoals bijvoorbeeld Jazz 
Maastricht, Muziekgieterij, Lumière, Toneelgroep Maastricht en Sally. 
 
In bijlage 6 van de programmabegroting vindt u een overzicht van de huidige 
subsidies aan deze instellingen. De tabel op pag. 55 geeft aan dat in 2019 
1.110.000 mensen de presentaties van bedoelde instellingen bezochten.  
Professionele cultuurmakers worden opgeleid aan de kunstvakopleidingen (in 
Maastricht: Zuyd Hogeschool). 

    

Vraagnr. 56.004 

Pagina 56 

Fractie LPM 

Vraag Vernieuwing, daar wilt u op inzetten bij cultuur. Maar dat is zo’n modewoord, geef 
eens concreet wat voorbeelden en wat we hiermee opschieten. 

Antwoord Het impulsprogramma ‘cultuurmakers@maastricht’ is een concreet voorbeeld van 
bedoelde vernieuwing. Dat programma wordt door CC-Kumulus-NHMM in 
samenwerking met culturele en sociale instellingen uit de stad gerealiseerd. De 
naam verwijst naar het feit dat het de burgers van Maastricht zijn die cultuur maken 
in en voor de stad. Het gaat om het stimuleren; actieve cultuurparticipatie door 
jongeren, door ouderen en in de wijken Daarnaast wordt ingezet op verdieping en 
de verbreding van het programma ‘cultuureducatie met kwaliteit’ in het 
basisonderwijs en het voortgezet onderwijs. Dit programma stimuleert de 
talentontwikkeling op de scholen.  
Voor beide onderdelen, ‘cultuurmakers@maastricht’ en ‘cultuureducatie met 
kwaliteit’ heeft CC-Kumulus-NHMM cofinanciering gevraagd en gekregen van het 
Fonds voor Cultuurparticipatie. U vindt een korte samenvatting van het programma 
‘cultuurmakers@maastricht’ op thuisinmaastricht: 
https://www.thuisinmaastricht.nl/cultuurmakers-gezocht/ 

    

Vraagnr. 56.005 
Pagina 56 

Fractie LPM 

Vraag Kunstactie. U spreekt van een hal voor productie en opslag. Hoeveel verenigingen 
maken hier gebruik van, is dat permanent en hoeveel subsidie gaat naar die hal. 

Antwoord De hal aan de Watermolen (de ‘Kunstactiefhal’) wordt momenteel permanent 
gebruikt door 23 verenigingen/groepen. In niet-coronatijd zijn er daarnaast 
meerdere tijdelijke huurders ten behoeve van de voorbereiding van producties 
(decors e.d.). 
De hal is eigendom van de gemeente en wordt tevens gebruikt (gehuurd) door 
stadsbeheer. De totale kosten (huurafdracht aan vastgoed, beheer en 
energielasten) bedragen € 130.000. 

    
Vraagnr. 56.006 

https://www.thuisinmaastricht.nl/cultuurmakers-gezocht/
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Pagina 56 

Fractie LPM 

Vraag Webplatform. Wat hebben de verenigingen hier aan en wat kost het? 

Antwoord KunstActief is een webplatform waarop verenigingen, organisaties en amateurs 
informatie kunnen uitwisselen over hun dagelijkse praktijk. Ook kunnen ze 
uitvoeringen/presentaties/bijeenkomsten daarop aankondigen. De website is op dit 
ogenblik onder revisie, dit om hem gebruiksvriendelijker te maken. Daardoor zal de 
Kunst Actief-website nog meer als platform gaan functioneren. In het verlengde 
daarvan wordt onderzocht of dit platform ook ingezet kan worden voor het nieuwe 
Impulsprogramma Cultuurparticipatie Cultuurmakers@Maastricht. Hiermee kan het 
opgebouwde netwerk en de beschikbare informatie breder gedeeld worden. De 
jaarlijkse kosten: € 14.000. 

    
Vraagnr. 57.001 
Pagina 57 

Fractie LPM 

Vraag Inzet jeugdfondscultuur, wordt dat fonds ingezet voor muzieklessen en waarom 
beperkt zich dat tot de popsector? 

Antwoord Het Jeugdfonds Cultuur beperkt zich niet tot de popsector maar wordt breed ingezet 
voor actieve deelname aan cultuur (zoals cursussen en/of lidmaatschap 
verenigingen) in alle cultuurdisciplines voor kinderen en jeugd tot en met 18 jaar. 

    
Vraagnr. 57.002 
Pagina 57 

Fractie LPM 

Vraag Hoeveel kost de verbouwing van CC om Kumulus te huisvesten? Hoeveel wordt op 
Kumulus bezuinigd inclusief de ontslagkosten van de leraren? Hoeveel brengt 
Kumulus straaks nog op na deze kaalslag als de lessen afnemen bij Kumulus. Dan 
is de vraag of de kosten van de verbouwing in CC nog wel proportioneel zijn in 
verhouding tot de bezuinigingen op Kumulus? Worden we überhaupt wat wijzer van 
dit plan? 

Antwoord De locatie Maartenspoort was niet meer bij de tijd en te groot geworden voor het 
volume van lesaanbod. Een renovatie aldaar was bijgevolg niet verantwoord.  
De raad heeft in 2019 besloten om Centre Céramique te verbouwen en daarbij ook 
de bestaande voorzieningen van Kumulus, locatie Maartenspoort, te integreren in 
Centre Céramique. Hierdoor kan de huidige locatie Maartenspoort in de loop van 
2021 verlaten worden. In de nieuwe situatie zal er in Centre Céramique en in de 
locatie Herbenusstraat nog steeds een aanbod van kunstlessen door Kumulus zijn. 
Daarom was het noodzakelijk en verantwoord hiervoor professioneel ingerichte 
voorzieningen te integreren in Centre Céramique. De kosten voor de totale 
verbouwing van Centre Céramique zijn door de raad vastgesteld op € 9,5 miljoen. 
 
De taakstelling voor Kumulus bedraagt € 1,2 miljoen structureel (ten laatste vanaf 
2023). De directie van CC-Kumulus-NHMM werkt nu een reorganisatieplan uit om 
deze taakstelling te kunnen realiseren. Frictiekosten met betrekking tot personeel 
zijn een onderdeel van dit plan en maken ook onderdeel uit van de opgenomen 
besparingsreeks (zie ook antwoord 56.002).  

    

Vraagnr. 57.003 
Pagina 57 

Fractie LPM 



Beantwoording nagekomen informatieve vragen Programmabegroting 2021 (deel 1)                                          23  
 

Vraag Cultureel brandpunt. U stelt dat we daar Rijkssubsidie voor krijgen. We krijgen die 
door een complete culturele infrastructuur. Kijkt het Rijk alleen naar de opleidingen 
of kijkt ze ook naar de vooropleidingen die mensen klaarmaken om op die opleiding 
te komen? 

Antwoord Het Rijk subsidieert de professionele culturele instellingen die tot de landelijke 
basisinfrastructuur behoren en de Kunstvakopleidingen. De vooropleidingen maken 
daar geen onderdeel van uit. 

    

Vraagnr. 57.004 
Pagina 57 

Fractie LPM 

Vraag Cult. Brandpunt. Hoeveel is de  Rijksubsidie en om welke 7 functies en opleidingen 
gaat het?  

Antwoord De Maastrichtse instellingen die tot de landelijke basisinfrastructuur behoren en 
door het Rijk worden gefinancierd, de z.g. BIS-instellingen, zijn: Dansgezelschap 
Sally, De Nederlandse Dansdagen, Toneelgroep Maastricht, Opera Zuid, 
philhamonie zuidnederland, Marres en Van Eyck. Zij ontvangen in totaal afgerond  
€ 14 mln. rijkssubsidie. 

    

Vraagnr. 57.006 
Pagina 57 

Fractie LPM 

Vraag Maastricht investeert in startende culturele ondernemingen. Wat zijn de criteria en 
hoeveel subsidie is mogelijk per onderneming, wat moet ze daar voor doen? 

Antwoord Via het programma creatieve maakindustrie is er een subsidieregeling beschikbaar 
voor initiatieven die het ondernemerschap, de zichtbaarheid en de netwerkvorming 
van de creatieve maakindustrie bevorderen. Dit zijn tegelijk de criteria waarop 
aanvragen beoordeeld worden. Hiervoor is een bedrag van € 125.000 per jaar 
beschikbaar. 
Dit betreft initiatieven als coaching programma’s, podia/evenementen/beurzen, 
lezingen/workshops. Startende culturele ondernemingen kunnen zich hiervoor 
aanmelden. We keren dus niet rechtstreeks een subsidie uit aan starters, maar we 
ondersteunen platforms of organisaties die in ruil daarvoor ondersteuning bieden 
aan starters via bovengenoemde initiatieven. Per onderneming is het maximum  
€ 20.000 waarbij cofinanciering een vereiste is. 

    

Vraagnr. 57.007 
Pagina 57 

Fractie LPM 

Vraag Hoeveel geld gaat naar artist in residence en omschrijf eens wat dat inhoudt. 
Waaruit bestaat het faciliteren? 

Antwoord Artist in residence houdt in dat een kunstenaar tijdelijk werkt en verblijft op en 
bepaalde plek. We faciliteren artist in residence door te bekijken of we vastgoed 
beschikbaar kunnen maken voor tijdelijke woon-werkateliers voor startende 
kunstenaar. Als er geschikt vastgoed hiervoor is kan de gemeente een financiële 
bijdrage leveren aan de verbouwing mits nut en noodzaak zijn aangetoond 
uiteraard. 
Jaarlijks is €75.000 beschikbaar voor het onderdeel ‘Ruimte voor makers’ binnen 
het programma Creatieve Maakindustrie. 

    

Vraagnr. 57.008 
Pagina 57 
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Fractie LPM 

Vraag Ainsi zal dat verder verhuurd blijven door st. Boeij? Blijft het pand in eigendom van 
de gemeente?  

Antwoord Het pand is geen eigendom van de gemeente, maar van Stichting Boei. 

    

Vraagnr. 58.001 
Pagina 58 

Fractie CDA 

Vraag Het NHMM zal zoals afgesproken bij de Pre-begroting slechts nog maar in het 
weekend geopend zijn en voor scholen op afspraak. Nu is een museum bezoek een 
uitje wat mensen vaak maken tijdens vakanties. Is nog overwogen tijdens 
schoolvakanties (in bijzonder de mei- en herfstvakantie) het NHMM te openen als 
dat rendabel blijkt te zijn (kijkend naar cijfers van afgelopen jaren)?  

Antwoord Een openstelling door de week tijdens schoolvakanties is in de toekomst niet 
uitgesloten. Het is echter nu nog te vroeg om daarover te besluiten. Er wordt eerst 
bekeken hoe de bezuinigingsmaatregel (enkel weekendopenstelling)  voor het 
Natuur Historisch Museum in de praktijk uitpakt. 

    

Vraagnr. 58.001 

Pagina 58 

Fractie LPM 

Vraag Is het mogelijk om het NHM op woensdag open te houden m.b.v. vrijwilligers? 

Antwoord Er wordt eerst bekeken hoe de bezuinigingsmaatregel (enkel weekendopenstelling) 
voor het Natuur Historisch Museum in de praktijk uitpakt. Inzet van vrijwilligers 
wordt daarbij meegenomen. 

    

Vraagnr. 59.001 
Pagina 59 

Fractie LPM 

Vraag Archeologische collectie. Ligt deze nog altijd bij het verhuisbedrijf? Hoe valt dat te 
rijmen met het actieplan, erfgoed bewust, bewaard bemind als het niet eens in een 
museum te zien is maar in de opslag ligt bij een verhuisbedrijf? 

Antwoord De archeologische collectie die was ondergebracht bij Centrum Verhuizingen ligt 
sinds 2017 weer in een gemeentelijk erfgoeddepot aan de Molensingel te 
Randwyck. De archeologische collectie, die in Centre Céramique lag, ligt daar nog 
steeds. 

    

Vraagnr. 59.002 
Pagina 59 

Fractie LPM 

Vraag U stelt: we ontsluiten de beschikbare informatie in archeologische dossiers en 
rapporten. Is dat niet mager als de collectie niet eens tentoongesteld is? De vlag 
dekt de lading toch niet, het zijn maar woorden. 

Antwoord Het ontsluiten van de archeologische informatie uit de dossiers en rapporten levert 
inderdaad woorden op, maar deze zijn niet waardeloos. Dit ontsluiten staat los van 
het tonen van de collecties. Ze zijn niet elkaars vervanging, ze vullen elkaar aan. 
Zonder ontsluiting van de context kan het verhaal rondom een object niet verteld 
worden. Zonder object kan een verhaal niet geïllustreerd of getoond worden. Ze zijn 
beide nodig. De wijze waarop ze gepresenteerd of getoond worden, staat hier los 
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van. Dat kan in een museale omgeving, door pop-up-exposities, volledig digitaal of 
in geschreven vorm. 
 
Centre Céramique beheert de rapporten en collecties. De collecties en rapporten 
worden ingezet op samenwerkingsprojecten zoals Terra Mosana en project 
Maquette 1748. De vondsten worden ook getoond bij projecten zoals bij de A2. 

    

Vraagnr. 60.001 
Pagina 60 

Fractie LPM 

Vraag RTVM U geeft aan dat de zender voor een lokaal toereikend mediaaanbod staat. 
Waarom dan nog € 20.000 investeren in TIM? Dat is toch volstrekt overbodig? 

Antwoord Thuis in Maastricht is geen nieuwsmedium maar ontwikkelt zich naar het online 
participatieplatform van de stad. 

    

Vraagnr. 60.002 
Pagina 60 

Fractie LPM 

Vraag Gaat u nog geld uitgeven aan nieuwe kunst in de ruimte (niet altijd een succes) in 
het kader van de bezuinigingen? 

Antwoord Ja, wanneer zich initiatieven aandienen. Het jaarlijks budget voor Kunst In De 
Openbare Ruimte is: € 65.000. 

    

Vraagnr. 60.003 
Pagina 60 

Fractie LPM 

Vraag Jarenlang was groenbeheer op niveau C, de stad lag er prachtig bij. Toen werd 
bezuinigd en de stad verloederde extreem. We gingen daar weer naar niveau C 
maar we kwamen nooit meer op het niveau van vroeger. Nu gaan we weer terug 
naar niveau C. Is dat niet een kapitaalvernietiging, en komen we ons straks niet 
tegen doordat er weer alle zijlen bijgesteld moeten worden vanwege de ongewenste 
neveneffecten? Is het ook niet wenselijk om de openbare ruimte mooi er bij te laten 
staan als de mensen steeds meer buiten komen i.v.m. corona, steeds meer 
winkelleegstand is en er compensatie in de openbare ruimte moet zijn om onze stad 
aantrekkelijk te houden? 

Antwoord De vraagstelling is ons niet geheel duidelijk: bij begroting 2019 zijn structureel extra 
middelen gereserveerd om het groenonderhoud in de stad te verhogen. Dit wordt 
conform raadsbesluit uitgevoerd. Er is geen sprake van bezuinigingen. 

    

Vraagnr. 60.004 
Pagina 60 

Fractie LPM 

Vraag wat was de waardering van de mensen in de jaren 2016 2017 voor de openbare 
ruimte want die cijfers ontbreken. 

Antwoord Zoals aangegeven in de tabel op blz. 60 betreft het een 0-meting in 2020. 

    

Vraagnr. 60.005 
Pagina 60 

Fractie LPM 
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Vraag Het stadspark is van een mooi open Engels aangelegd park veranderd in een 
houtenpalenpark. Wie heeft dat bedacht om het park zo rigoureus te veranderen? 
De bewoners waren heel trots op hun park. Waarom is het beeld van ons park niet 
behouden? Gaat u peilen wat de burgers hiervan vinden? 

Antwoord Wij herkennen dit beeld niet. Mogelijk wordt gedoeld op de toepassing van houten 
palen bij het dierenparkje aan de Hubertuslaan. Elders in het park hebben dit soort 
wijzigingen niet plaats gevonden en is het oorspronkelijke beeld nog ongewijzigd. 

    

Vraagnr. 60.006 
Pagina 60, 195 

Fractie LPM 

Vraag Tot nu toe heeft u geen aanvraag ingediend bij de provincie voor het planten van 
extra bomen ondanks onze bomenmotie. Andere gemeente hebben wel al 
geprofiteerd van de prov. Subsidie. We zijn erg teleurgesteld. U geeft aan vooral in 
goedkopere bomen te willen planten om bosjes aan te leggen. Wanneer gaat u de 
aanvraag indienen bij de provincie voor meer bomen? Waarom wilt u niet inzetten 
om aparte bomen die bv staan bij het Park bij Jekerdal, want in Maastricht werden 
vroeger hele mooie aparte bomensoorten geplant die de stad mooi maken. 

Antwoord Wij hebben nog geen eigen gemeentelijk bomenplan. In 2021 formuleren wij het 
actieplan groen, waarin de bomenstrategie wordt uitgewerkt. Voor de realisatie van 
de 3.000 bomen voor Maastricht (2020: 500 stuk; 2021: 1.000 stuk; 2022: 1.500 
stuk) maken wij gebruik van de cofinanciering uit het bomenplan van de provincie 
Limburg. De 500 bomen voor 2020 betreffen vooral solitaire, binnenstedelijke 
bomen. De daaropvolgende jaren is de toename te verklaren doordat wij 
voornemens zijn om extra bos(sages) te realiseren. Zowel aan de randen van en 
binnen stedelijk gebied (per hectare in volwassen staat ca. 200-300 bomen). Dit 
gebeurt in nauw overleg met bewoners/scholen en vergt dan ook meer 
voorbereidingstijd. Overigens zijn de genoemde aantallen behoudend begroot. 
Onze ambitie reikt verder en waar mogelijk willen we de genoemde aantallen graag 
overtreffen. Ook hierbij zoeken we de relatie met de Provincie en andere partijen 
op. 

    

Vraagnr. 60.007 
Pagina 60 

Fractie LPM 

Vraag Hoeveel bomen en wanneer gaat u nog planten om de hittestress tegen te gaan en 
heeft u daar een budget voor gereserveerd? In de Frederik Bastionstraat zijn drie 
grote bomen gekapt en die zouden vervangen worden, gaat dat nog gebeuren en 
wanneer? Zieke bomen kunnen ook beter gemaakt worden en hoeven niet altijd 
gekapt te worden, waar kiest u voor? 

Antwoord Het plantseizoen in 2021 loopt van januari tot eind maart en van november tot en 
met december. Wij gaan in 2021 ca. 1.000 extra bomen planten. Deze bomen 
worden deels gefinancierd uit het MJIP van cluster groen, natuur en landschap. 
Daarnaast vragen wij cofinanciering bij de provincie Limburg vanuit het Bomenplan. 
Indien bomen gekapt worden, worden deze ook vervangen. Dit geldt ook voor de 
Frederik Bastionstraat. Indien dit ter plaatse niet kan, worden gekapte bomen elders 
in de stad altijd gecompenseerd door het planten van nieuwe. 
Wat betreft de aanpak van zieke bomen kiezen we voor maatwerk. Deze hoeven 
pas gekapt te worden als dit vanuit de veiligheidsinspectie nodig is. In sommige 
gevallen wordt gekozen voor conditieverbetering van de bomen, bijvoorbeeld door 
het toevoegen meststoffen, spuiten of ontdichting van de bodem d.m.v. ploffen. 

    

Vraagnr. 60.008 
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Pagina 60 

Fractie LPM 

Vraag U schrijft dat u ook bomen voor esthetische overwegingen vervangt, vroeg was dat 
alleen uit verkeersgevaarlijk oogpunt. Waarom bent u hier een andere weg in 
geslagen en wat zijn de criteria?p 

Antwoord Bij vervanging spelen motieven vanuit ouderdom, ziekte en/of onveiligheid. 
Sommige soorten bomen hebben een relatief korte levenscyclus van 20 jaar, ze zijn 
aan het einde van hun levensduur (terminaal) maar zijn (nog) niet onveilig. Soms 
wordt dan toch gekozen voor vervanging vanwege de ouderdom (dit heet dan 
‘vanuit esthetische overwegingen’). Dit is overigens niet nieuw maar altijd onze 
werkwijze geweest.  

    

Vraagnr. 61.001 
Pagina 61 

Fractie LPM 

Vraag Kernkwaliteit van de groenstructuur per cult. Hist. Periode behouden en herstellen. 
Hoeveel budget heeft u  hiervoor en wat gaat u hiermee doen?  

Antwoord Voor het behouden en herstellen van cultuurhistorische groenstructuren in 
gebieden, wijken, buurten en straten reserveren wij een budget van 285.000 euro. 
Afwegingen worden gemaakt om een goede balans te vinden in gebruikswaarde, 
natuurwaarde en ruimtelijke kwaliteit. Waar mogelijk voegen we nieuwe groene 
(natuur)verbindingen toe. 

    

Vraagnr. 61.002 
Pagina 61 

Fractie LPM 

Vraag U geeft aan dat in 2020 er 500 bomen zijn bijgekomen. Waar? Hoeveel werden er 
gekapt in 2020? In 2021 komen er 1000 bij. Waar, welk soort en uit welk budget is 
dat?  

Antwoord Stadsbeheer heeft tot nu toe in 2020, kapaanvragen voor het kappen van 145 
bomen. Uiteraard worden ook door andere partijen kapaanvragen ingediend. 
 
Er zijn en worden in 2020 veel nieuwe bomen geplant in de parochiewijken van 
Maastricht- West, Heer, Amby Nazareth, de Heeg, omgeving Frontenpark en het 
Stadspark. De 1.000 bomen in 2021 betreffen naast schoolbosjes, bosontwikkeling 
op Hazendans, Caberg, Nazareth en solitaire binnenstedelijke bomen voor o.a. 
Heugemerveld, Wittevrouwenveld, Wijckerpoort, Heer, Limmel en daar waar zich 
tussentijds kansen voordoen. De bomen worden deels gefinancierd uit het MJIP 
van cluster groen, natuur en landschap. Daarnaast vragen wij cofinanciering bij de 
provincie Limburg vanuit het Bomenplan. 

    

Vraagnr. 62.001 
Pagina 62 

Fractie LPM 

Vraag Realisatiestrategie actieplan groen en agrarisch natuurbeheer Zouwdal en 
buitengebied Oost. Wat houdt dat in en wat kost dat?  

Antwoord Om de doelstellingen uit de Omgevingsvisie 2040 op het gebied van groen, natuur 
en landschap te behalen, realiseren wij in 2021 een meerjarenstrategie, waarbij er 
korte (<5 jaar), middellange (5-10 jaar) en lange termijn acties (>10 jaar) benoemd 
worden. 
Voor zowel het Zouwdal als Buitengebied Oost gaan wij met de zittende boeren, 
andere eigenaren en partijen in overleg om te komen tot een gefaseerd 
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natuurinclusief beheerplan (o.a. bloemrijke akkerranden, faunapercelen, 
alternatieve bemesting, strokenteelt). De nader te bepalen bijdrage van de 
gemeente zal door het MJIP van cluster groen, natuur en landschap gefinancierd 
worden. 

    

Vraagnr. 62.002 
Pagina 62 

Fractie LPM 

Vraag U schrijft dat we de beeldkwaliteit van het reguliere groenonderhoud gaan ophogen 
naar niveau B. Op welk niveau zaten we dan als we gaan ophogen naar B? 

Antwoord Niveau C 

    

Vraagnr. 62.003 
Pagina 62 

Fractie LPM 

Vraag Wat heeft de Elis. Strouvenst. Tot nu toe uitgegeven aan natuur en landschap in 
onze stad en wat hebben ze concreet gerealiseerd? 

Antwoord In 2020 heeft het ESF aan de volgende gemeentelijke projecten bijgedragen in het 
kader van natuur en landschap: het planten van een boomgaard (ca.10.000) en 
participatie aan de vergroeningsregeling voor particuliere tuinen (ca.10.000). 

    

Vraagnr. 64.001 

Pagina 64 

Fractie LPM 

Vraag Tabel Geusselt verhogen tarieven zwembad €68.000 4 jaar lang. Wat doet deze 
ingreep met de bedrijfsvoering van het zwembad als de klanten wegblijven? 

Antwoord Zie ook de beantwoording van vraag 53.003. Zoals op blz. 34 van bijlage 1 van de 
Pre-begroting aangegeven is bij het opgenomen bedrag rekening gehouden met 
vraaguitval ter hoogte van de helft van de meeropbrengsten. Oftewel bij een 
tariefsverhoging van 10% zou het aantal bezoekers met mogelijk 5% kunnen dalen. 
Als de vraaguitval minder hoog is, betekent dit dus meeropbrengsten. 

    

Vraagnr. 64.002 
Pagina 64 

Fractie LPM 

Vraag Niet uitbreiden ophaalslag watermolen. Waarom was dat nodig en wat betekent het 
als het niet meer door gaat? 

Antwoord Wij verwijzen naar de toelichting op deze maatregel bij pre-begroting.  
Het bieden van opslagruimte voor carnavalswagens is geen gemeentelijke taak. Het 
realiseren van een uitbreiding bij de bestaande hal t.b.v. carnavalsverenigingen is in 
feite een nieuwe claim. De bestaande hal voldoet voor de huidige gebruikers. 
Nieuwe aanvragen van carnavalsverenigingen werden nu reeds afgewezen en 
zullen ook in de toekomst afgewezen worden.” 

    

Vraagnr. 64.003 
Pagina 64 

Fractie LPM 
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Vraag Timmerfabriek €150.000 commercieel invullen. Hoe? En Hoe vindt het dan nu 
plaats?  
 

Antwoord Het gaat in dit geval om het zuidelijk gebouwdeel van de Timmerfabriek, waar 
voorheen de Muziekgieterij gevestigd was. Dit deel is na de interne verhuizing van 
de Muziekgieterij in najaar 2019 vrijgekomen. Voor 2020 zijn afspraken gemaakt om 
dit gebouwdeel voor maximaal 1 jaar te verhuren aan Stichting Intro in Situ tegen 
kostendekkend tarief. Deze tijdelijke verhuur eindigt conform afspraak per januari 
2021. Conform besluit van de gemeenteraad om te komen tot een commerciële 
invulling van Timmerfabriek Zuid met een dekking van €150.000 wordt nu een 
passende strategie bepaald. Hierbij sluiten we aan bij de vraag en ontwikkelingen in 
de markt.  Inmiddels hebben enkele commerciële partijen hun interesse kenbaar 
gemaakt. Deze worden meegenomen in de aanpak. 

    

Vraagnr. 64.004 

Pagina 64 

Fractie LPM 

Vraag Stoppen subsidie bureau Europe. Gaat die subsidie nog door? 

Antwoord De subsidie gaat door conform besluitvorming bij de geamendeerde pre begroting 
(zie ook post 1l op blz. 122 programmabegroting). 

    

Vraagnr. 64.005 
Pagina 64 

Fractie LPM 

Vraag muziek dans beeldende kunst onderwijs niet meer in eigen beheer uitvoeren. 
Vervalt dat onderwijs dan helemaal en kan Kumulus dan nog blijven bestaan? Wat 
blijft dan nog van Kumulus over? 

Antwoord Zoals verwoord in de maatregel 12.15 uit de bezuinigingsonderlegger krijgt 
Kumulus een faciliterende rol zoals ook volgend uit de huidige visie en missie.  
Deze toelichting kunt u overigens ook nalezen op blz. 52 van bijlage 1 van de 
vastgestelde pre-begroting. Naast het cursusaanbod heeft Kumulus nog andere 
taken zoals het ondersteunen en bevorderen van cultuurparticipatie. 

    

Vraagnr. 64.006 
Pagina 64 

Fractie LPM 

Vraag Stoppen met de vooropleiding dan bespaart 4x €40.000 Hoeveel leerlingen zitten 
op die vooropleiding en wat betekent dat voor hun carriére? En de carriére van 
degene die na hun komen?  

Antwoord LVO heeft besloten te stoppen met de vooropleiding. Dat heeft als gevolg dat 
leerlingen aangewezen zijn op andere vooropleidingen, zoals de vooropleiding in 
Venlo. 
In schooljaar 2018-2019 namen 28 leerlingen deel aan de vooropleiding dans. 

    

Vraagnr. 64.007 
Pagina 64 

Fractie LPM 

Vraag Stoppen met monumentendag. Kan dat ook doorgaan zonder gemeente? waar 
werd het geld aan besteed? 
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Antwoord Monumentendag is een landelijk initiatief. De gemeentelijke middelen werden 
ingezet voor communicatie en coördinatie van openstelling.  
Deze toelichting kunt u overigens ook nalezen op blz. 58 van bijlage 1 van de 
vastgestelde pre-begroting. 

    

Vraagnr. 64.008 

Pagina 64 

Fractie LPM 

Vraag Verminderen beleidsbudget groen. Is dat geld om nota’s te maken? 

Antwoord Het beleidsbudget was bedoeld voor grootschalige campagnes.  
Deze toelichting kunt u overigens ook nalezen op blz. 56 van bijlage 1 van de 
vastgestelde pre-begroting. 

    

Hoofdstuk 3 Financiële begroting 
    

Vraagnr. 122.001 

Pagina 122 
Fractie CDA 

Vraag In het overzicht van de begroting 2021 staat bij post 1d voor 2021 -40.000euro 
ingeboekt. Dit bedrag is niet afkomstig uit het betreffende amendement en ook niet 
uit de voorgenomen en uiteindelijk verworpen maatregel om de buitensporttarieven 
te verhogen.  
Daarom de vraag wat deze -40.000 euro precies is en wat dit bedrag doet bij post 
1d? 

Antwoord Uw constatering is terecht. Het betreft hier een technische correctie. Bij de pre-
begroting was bij het voorstel de jaarschijf 2021 op € 0 gezet vanwege de 
vertraagde besluitvorming. In de pre-begroting bij de totaaltelling van de 
bezuinigingen in 2021 was echter abusievelijk nog € 40.000 voor deze maatregel 
meegenomen. Dit staat los staat van het amendement. Door de gekozen weergave 
lijkt dit verband er wel te zijn. Dit bedrag had feitelijk onder post 3a thuisgehoord. 
Financieel heeft dit geen gevolgen, maar dat was duidelijker geweest. 

    

Vraagnr. 132.001 

Pagina 132 

Fractie PvdA 

Vraag M.b.t. de ontwikkeling in het winkelcentrum De Heeg wordt nu aangegeven dat er in 
2021 een meer nadere concretisering te verwachten is. Kunt een duidelijkere 
termijn aangeven? B.v. 1e kwartaal 2021.  

Antwoord Eind dit jaar zal de raad via een RIB worden geïnformeerd over de ontwikkelrichting 
die in De Heeg uit de gesprekken met de partners naar voren is gekomen. De 
verdere concretisering wordt in 2021 uitgewerkt waarbij besluitvorming door de raad 
voorzien is in 3e kwartaal. 

  

Hoofdstuk 4 Verplichte paragrafen 
Vraagnr. 196.001 

Pagina 196 

Fractie LPM 
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Vraag Afval. Mensen laten hun consumpties op straat steeds mee achter naast het 
zwerfvuil. Is er wel voldoende budget om dat allemaal op te ruimen? 
 

Antwoord Uit uw omschrijving maken we op dat u doelt op veegvuil en afval uit gemeentelijke 
prullenbakken. Dat volume blijft gelijk c.q. daalt zelfs licht: 2018: 2.781 ton; 2019: 
2.738 ton; 2020 (tot half oktober): 2.259 ton.  
 
Het budget is toereikend. Aan materiële kosten gaat het bij straatreiniging om 
ongeveer € 200.000 op jaarbasis. Daar komt nog een deel apparaatskosten bij, 
maar dat is voor het product Schoon als totaal en is niet uitsplitsbaar voor 
straatreiniging. 

    

Vraagnr. 196.002 

Pagina 196 

Fractie LPM 
Vraag afvalcoaches. Hoeveel kosten ze?  Kan hier niet op bezuinigd worden want op de 

afvalkalender staan toch al alle regels. Kan dat geld niet beter in het schoonhouden 
van de openbare ruimte gestoken worden? 

Antwoord In 2019 is stadsbreed rond de 1.600 uur aan afvalcoaching besteed. In geld 
omgerekend ging het daarbij om ongeveer € 96.000.  
 
In 2020 is stadsbreed (tot half oktober) ongeveer 1.140 uur aan afvalcoaching 
besteed. Op jaarbasis verwachten we dat het totaal voor 2020 uitkomt tussen de 
1.400 en de 1.600 uur (alsdan zijn de kosten tussen de € 84.000 en de € 96.000). 
   
De afvalcoaches worden breed ingezet, passend bij de gewenste transformatie van 
repressief optreden naar meer coachend optreden (gericht op blijvende 
gedragsbeïnvloeding). Ze wijzen niet alleen op scheidingsregels, maar geven 
bijvoorbeeld ook voorlichting, spreken waar nodig mensen aan, geven advies, 
pakken probleemgedrag aan (verkeerd aanbieden, bijplaatsingen, etc.) en 
bevorderen het door de raad vastgestelde beleid voor Maastricht Afvalloos 2030.  
Over eventuele bezuinigingen of verschuivingen van budgetten tussen producten 
gaat de raad.    

    

Vraagnr. 196.003 

Pagina 196 

Fractie LPM 
Vraag bomen vervangen. Extra inzet wat is de reden om deze te vervangen? Ook geeft u 

aan naar niveau B te willen zakken qua onderhoud bomen, dat kan toch nooit op 
een besparing uitkomen?  

Antwoord Bomen hebben een natuurlijke levenscyclus en moeten bij het einde van de 
levensduur worden vervangen. Er wordt nu extra aandacht hieraan gegeven i.v.m. 
de weersomstandigheden van de afgelopen jaren (met name de droogte). De 
bomen zijn in Maastricht altijd onderhouden op niveau B en dat blijft ook zo, dit ook 
vanuit de zorgplicht van de gemeente in dit verband. Besparen op bomen is niet 
aan de orde. 

    

Bijlagen   
    

Vraagnr. 237.001 

Pagina 237 

Fractie CDA 
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Vraag Bij RTV Maastricht is in vergelijking met de begroting 2020 een lager 
subsidiebedrag opgenomen. Namelijk €19.000,- minder dan in 2020. Wat is hier de 
verklaring voor? 
 

Antwoord Het bedrag in de begroting 2020 is inclusief de separate subsidie die RTV 
Maastricht t/m 2020 ontvangt voor het kunstprogramma “Dat kan mijn neefje ook”. 
Deze subsidie komt te vervallen vanaf 2021 (Kaderbrief 2019, ‘stroomlijnen 
cultuursubsidies’). 

    

Vraagnr. 237.002 

Pagina: 237 

Fractie CDA 

Vraag: In de lijst van de voorgenomen maximale structurele/instandhouding subsidies staat 
Bureau Europa opgenomen voor €168.000,- daar waar de raad in de 
bezuinigingsonderlegger en de Pre-begroting een bedrag van €163.637,- is 
voorgelegd. Daarom de vraag waarom de begroting 2021 spreekt van een ander 
bedrag dan de bezuinigingsonderlegger en Pre-begroting? 

Antwoord Het verschil is een gevolg van de jaarlijkse indexering plus afronding op gehele 
bedragen. 

  

Vraagnr. 238.001 

Pagina 238 

Fractie CDA 
Vraag Hoe verhouden de volgende twee posten zich tot elkaar? Zoals het er nu staat lijkt 

het op twee keer subsidie voor hetzelfde: 
- Subsidie Stichting Kinderboerderij De Heeg €54.000,- 
- Kinderboerderij Wieringerberg €15.000,- 

Antwoord De weergave kan inderdaad deze indruk wekken. Wij zullen dit in de toekomst 
duidelijk verwoorden. Beiden betreft de kinderboerderij in de Heeg maar met een 
ander doel, te weten: 
Subsidie sociale dagbesteding: € 54.000  
Subsidie exploitatie kinderboerderij: € 15.000  

    

Vraagnr. 238.002 

Pagina 238 

Fractie CDA 

Vraag Hoe verhouden de volgende twee posten zich tot elkaar? Zoals het er nu staat lijkt 
het op twee keer subsidie voor hetzelfde: 
- Subsidie St. Daalhoeve dieren stadspark €30.000,- 
- Subsidie St. Dierenpark €12.000,-  

Antwoord De weergave kan inderdaad deze indruk wekken. Wij zullen dit in de toekomst 
duidelijker verwoorden. 
Subsidie van € 30.000 betreft de kosten in relatie tot de directe zorg voor de dieren. 
Het voer, stro, water en elektriciteit, het onderkomen, de kosten van de dierenarts, 
etc. 
Subsidie van € 12.000 is voor de vervoerskosten van het materiaal en de 
vrijwilligers die het onderhoud verrichten zeven dagen per week vanuit Daalhoeve 
naar het dierenpark. De afschrijving, verzekering, wegenbelasting, brandstof en 
onderhoudskosten van het busje. 

 

 


